
 

آمار  مرگ و میر در تصادفات جاده ای 
جانشین رئیس پلیس راهنمایی و رانندگی فراجا از کاهش 
۱۷. ۴ درصدی جانباختگان صحنه تصادفات در ایام تعطیلات 

چهار روزه عید سعید فطر خبر داد. 
تیمور حسینی به تشریح گزارشی از ترددهای انجام شده و 
تصادفات رخ داده در طول تعطیلات عید سعید فطر پرداخت 
و گفت: امسال با توجه به همزمانی ماه مبارک رمضان و عید 
نوروز و همچنین مناسبت تقویمی که منجر به تعطیلات چهار 
روزه عید فطر شده بود پیش بینی می کردیم که میزان سفرها 
در تعطیلات عید سعید فطر افزایش پیدا کند که همین اتفاق 
نیز رخ داد و تعداد ۱۷۳ میلیون و ۶۷۵ تردد از تاریخ سی ام 
فروردین ماه تا سوم اردیبهشت ماه ۱۴۰۲ به ثبت رسید که 
این در مقایسه با مدت مشابه سال قبل که تعداد ترددها ۱۶۴ 

میلیون و ۲۹۴ مورد بود افزایشی شش درصدی داشت. 
وی افزود: همچنین یکی دیگر از نگرانی های ما ایجاد 
ترافیک سنگین در روز آخر تعطیلات عید سعید فطر بود. 
برابر اطلاعات دریافتی وضعیت تردد در روز آخر تعطیلات 
یعنی سوم اردیبهشت ماه ۱۴۰۲، ۲. ۵ درصد افزایش داشت. 
خوشبختانه مردم همکاری خوبی با پلیس داشتند و تمام 

تلاش ما این بود که محوری مسدود نشود. 
حسینی به آمار تصادفات در این ایام نیز اشاره کرد و گفت: 
این آمار صرفا مربوط به صحنه تصادفات است و ممکن است 
تعداد جانباختگان در گزارش نهایی افزایش داشته باشد اما 
مقایسه جانباختگان صحنه تصادفات در عید فطر ۱۴۰۲ و 
مدت مشابه سال ۱۴۰۱ نشان می دهد که علی رغم افزایش 
سفرها تعداد جانباختگان در مقایسه با سال قبل ۱۷. ۴ درصد 

کاهش داشته و ۲۰۰ نفر در این تصادفات جان باختند. 
حسینی تعداد کل تصادفات رخ داده در این مدت را ۱۹ 
هزار و ۳۸۰ فقره برشمرد و گفت: این شامل تمامی تصادفات 
اعم از تصادفات فوتی، جرحی و خسارتی است که در این 
آمار نیز در مقایسه با سال قبل ۰. ۳ درصد کاهش داشتیم. 
متاسفانه در طول تعطیلات عید سعید فطر امسال تنها تعداد 
مجروحان تصادفات افزایش پنج درصدی در مقایسه با سال 

قبل را نشان می دهد که تعداد آن ۴۶۸۱ نفر است. 
وی در مورد اینکه شدیدترین تصادفات در ایام تعطیلات 
عید سعید فطر چه بوده است؟ گفت: در تاریخ دوم اردیبهشت 
ماه یک دستگاه سواری سپند با یک دستگاه سواری سمند 
در محور آق قلا برخورد کرد که در جریان آن پنج نفر کشته 

شدند و سه نفر مجروح شدند. 
جانشین رئیس پلیس راهنمایی و رانندگی فراجا درباره 
تصادفات دارای بیش از سه جانباخته در ایام عید فطر نیز 
گفت: در مجموع چهار فقره تصادف در جاده های کشور رخ 
داد که در مجموع این تصادفات ۱۵ نفر جان خود را از دست 
دادند و ۳۸ نفر نیز مجروح شدند. حسینی درباره علت وقوع 
تصادفات در این ایام گفت: ۳۸ درصد تصادفات به دلیل عدم 
توجه به جلو بوده است. ۱۴. ۳ درصد مربوط به ناتوانی در 
کنترل وسیله نقلیه بوده و ۱۱ درصد نیز ناشی از تخطی از 
سرعت مطمئنه بوده همچنین ۳۸۱ مورد از تصادفات نیز 

منجر به واژگونی وسیله نقلیه شده است. 
به گفته جانشین رئیس پلیس راهور فراجا استان دارای 
بیش ترین جانباخته در حوادث رانندگی در ایام تعطیلات عید 
فطر آذربایجان غربی با ۱۶ کشته بوده، در استان چهار محال 
و بختیاری هیچ گونه فوتی به ثبت نرسیده است. همچنین 
باید بگویم که ۱۵۳ نفر از جانباختگان در این ایام که معادل 
۷۷ درصد فوتی ها هستند در ۱۵ استان دچار تصادف شده و 

جان خود را از دست دادند. 

موش های خیابان
موش ها در میدان بهمنیار و خیابان شهید خالقی پور 
نازی آباد جولان می دهند. لطفا مسئولان وزارت بهداشت و 
شهرداری منطقه درخواست رسیدگی داریم تا فکری اساسی 
برای این موضوع کنند، بلکه با سمپاشی این دو منطقه این 

موش ها از بین بروند. 
همت از تهران 

بیمارستان  بدون پارکینگ
نبود پارکینگ در اطراف بیمارستان های تهران مشکلات 
زیادی را برای مردم به وجود آورده است. گاهی اوقات نبود 
پارکینگ سبب جریمه های سنگین ملاقات کنندگان 
می شود. جا دارد مسئولان شهرداری و یا بیمارستان ها فکری 

به حال این مساله کنند. 
سمیعی از تهران 

کرایه خانه 
متاسفانه عده ای از صاحبخانه ها به شرایط اقتصادی و 
مشکلات مستاجران توجهی ندارند و هر میزانی که دلشان 
خواست اجاره خانه را تعیین می کنند و هیچ قانونی هم وجود 
ندارد که به میزان کرایه ها و چگونگی ثبت آنها در دفاتر 
املاک رسیدگی کند. درخواست داریم برای حمایت از اقشار 
آسیب پذیر جامعه طرحی را تدوین و در مجلس شورای 
اسلامی مورد بررسی و تصویب قرار دهند تا بلکه مشکلات 

مستاجرها حل شود. 
یک شهروند از تهران 

بازسازی مدرسه
مدرسه دولتی پیک انقلاب در محدوده نازی آباد منطقه ۱۶ 
نزدیک به پنجاه سال قدمت دارد جا دارد مسئولان آموزش و 
پرورش برای بازسازی این مدرسه اقدامات لازم را انجام دهند 
این مدرسه واقعا فرسوده است و مشکلات زیادی را برای 

خانواده ها و دانش آموزان ایجاد کرده است. 
جمعی از اولیای دانش آموزان از تهران

آرمان ملی: روز گذشته خبری در رسانه ها منتشر شد که 
در کنار همه دشواری های زندگی در شرایط سخت اقتصادی 
آه از نهاد شهروندان پایتخت نشین در منطقه ۱۹ تهران برآورد؛ 
سقف تونلی در بزرگراه آزادگان ریزش کرد که گفتند به خاطر 
آتش روشن کردن بی خانمان های شهر بوده و فاضلاب خانگی 
و انسانی هم به زیرزمین خانه های مردم راه باز کرد تا علاوه بر 
آنچه تهدیدی  بر بهداشت عمومی شهروندان گفته می شود، 
عصبانیت آن ها را در میانه بوهای نامطبوع و آزاردهند  به دنبال 

داشته باشد. 
مقام های مسئول شهری توضیحاتی درباره سامان دادن به 
شبکه های فاضلاب دادند و گفتند باید هرچه سریع تر درست 
شود و برنامه ویژه ای داشته باشیم، بی آنکه اشاره ای به اقدامی 
جدی در این زمینه داشته باشند و توضیح دادند که برای 
مدیریت آب و جلوگیری از خطر فرونشست باید آب های سطحی 
و پساب ها را هدایت کرده و از آن استفاده کنند؛ مورد استفاده ای 
که نیاز به آمادگی زیرساخت ها دارد و شاید دور از انتظار باشد آن 
هم در شرایطی که هنوز سیستم های فاضلاب شهری در زمینه 
تکمیل و استانداردسازی خود با مشکلاتی جدی مواجه است. 

ورود فاضلاب به خانه های مردم بی شک مشکل و زمینه ساز 
آسیب های جدی است. آسیبی در کنار آسیب های دیگر که 
در این خبر به شکلی متناقض در کنار یکدیگر قرار گرفته اند. 
البته اگر آنطور که مسئولین می گویند آتش روشن کردن 
بی خانمان ها علت اصلی این آسیب جدی باشد، کنار هم قرار 
گرفتن افراد بی خانمان و آن هایی که فاضلاب به خانه هایشان 
نفوذ کرده یک تراژدی شهری است که آسان از کنار آن نمی توان 

عبور کرد. 

   خطر ریزش یک بزرگراه
در خبری که شهردار منطقه ۱۹ از ریزش سقف تونل آب 
عبورکننده از مسیر طولانی بخش میانی بزرگراه آزادگان خبر 
داد این اتفاق را متوجه آتش روشن کردن توسط افراد بی خانمان 
دانست و گفت در بخش هایی از ناحیه ۳ این منطقه شاهد آن 
هستیم که به دلیل فقدان شبکه کامل فاضلاب و مشکلات 

موجود، پساب شهری وارد زیرزمین منازل مردم می شود. 
تورج فرهادی که با ایلنا مصاحبه می کرد، گفت: یک لوله 
آب هدایت کننده که آب های سطحی بخش شرقی منطقه ۱۸ 
را جمع آوری می کند، از طریق یک کانال و در مسیر طولی از 
قسمتی از بخش میانی بزرگراه آزادگان عبور می کند. این لوله 
از سمت منطقه ۱۸ وارد آزادگان می شود و به اندازه ۲ کیلومتر 
از وسط این بزرگراه می گذرد و سپس از آزادگان خارج می شود 

و وارد دشت تهران می شود. 
او ادامه داد که »متاسفانه اخیرا با این معضل مواجه شده ایم 
که چون این لوله قطر زیادی دارد، شب ها بعضا افراد بی خانمان 
در آن اتراق می کنند و آتشی که این افراد روشن می کنند باعث 
آسیب به سقف لوله شده است و حتی بخشی از سقف لوله در 
بالای کانال ریزش کرده و همین مساله باعث ایجاد آسیب هایی 
به بزرگراه آزادگان شده است که اگر به سرعت مدیریت نشود، 

می تواند ریزش بخشی از این بزرگراه را به همراه داشته باشد. 
شهردار منطقه ۱۹ ادامه داد: با توجه به اینکه آزادگان نقش 
بسیار مهمی در شرایط ترافیکی شهر تهران دارد و یکی از 
شریان های اصلی شهر محسوب می شود، در صورت ریزش 

بخشی از این بزرگراه، حتما مشکلات ترافیکی متعددی برای 
پایتخت ایجاد خواهد کرد. بنابراین لازم است که عزمی کلان 

برای رفع این معضل مهم به وجود  آید. 
او به بحث مالی و مشکلات همیشگی شهرداری ها در تامین 
منابع هم اشاره کرد و گفت: با توجه به اینکه حل این مسأله از 
نظر مالی از سقف درنظرگرفته شده برای قراردادهای منطقه 
بالاتر است، شهرداری تهران باید برای رفع این معضل پروژه ای را 
در سطح کلان تعریف کند. البته اخیرا در همین راستا مذاکراتی 
با شرکت خاکریز آب شهرداری انجام شده و این شرکت پذیرفته 
است که مسیر لوله گذاری بخش میانی بزرگراه آزادگان را اصلاح 

و عیوب ایجاد شده را رفع کند. 

   کانال آبی که هر آن ممکن است فرو نشست کند
اما فاضلاب منطقه ۱۹ تکمیل نیست. این را شهردار منطقه 
گفت و توضیح داد و باز اظهار تاسف کرد که »منطقه ۱۹ 
پایتخت دارای شبکه کامل فاضلاب نیست و همین مسأله بعضا 
باعث می شود که فاضلاب خانگی و انسانی در برخی بخش های 
منطقه وارد کانال جمع آوری آب های سطحی منطقه شود. این 
در حالی است که خود این کانال ممکن است بر اثر فرونشست 
زمین بشکند و همین مسأله باعث آلودگی محیط زیست منطقه 
شود و تهدیداتی را علیه بهداشت عمومی شهروندان به همراه 
داشته باشد.  فرهادی ادامه داد: بخش زیادی از شبکه فاضلاب 
موجود منطقه در واقع لوله گذاری ها و کول گذاری هایی است که 
مردم با استفاده از آن، فاضلاب منازل خود را به کانال جمع آوری 
آب های سطحی متصل کرده اند. این در حالی است که »کول« 
یک سازه دارای استحکام پایین است و در حال حاضر سقف 
بعضی کول ها در برخی قسمت های کانال ریخته است و فاضلاب 
در بخش هایی از ناحیه ۳ منطقه ۱۹ وارد زیرزمین خانه ها شده 
است.  او درباره ورود فاضلاب به خانه های مردم گفت که »در 
حال حاضر ورود فاضلاب به زیرزمین منازل برخی اهالی منطقه 
۱۹ علاوه بر مشکلات بهداشتی شدید، بوی نامطبوعی را در 

محل ایجاد کرده است و هم باعث عصبانی شدن مردم شده و 
هم زندگی آنها را تهدید می کند. در چنین شرایطی شرکت آب 
و فاضلاب استان تهران وظیفه دارد که با تکمیل شبکه فاضلاب 
استان جلوی ورود فاضلاب به منازل مردم منطقه را بگیرد، 
چون شاید خود شهروندان بتوانند ورود آب های سطحی به 
منازل خودشان را مدیریت کنند، اما ورود فاضلاب به زیرزمین 
منازل معضل بسیار بزرگی است که هرچه زودتر باید توسط 

دستگاه های مسئول رفع شود. 
شهردار منطقه مذکور صحبت هایی هم درباره لزوم مدیریت 
آب و فاضلاب در منطقه ۱۹ برای جلوگیری از تشدید فرونشست 
زمین ایراد کرد که به دلیل عدم جذابیت برای مخاطب، تکراری 

بودن آن و اشاره در سرآغاز متن، از آن عبور می کنیم. 

   گود خطرناک منطقه 19
در کنار همه آسیب های منطقه، فرهادی، شهردار منطقه 
۱۹، به وجود یک گود پرخطر در محدوده منطقه ۱۹ شهرداری 
تهران هم اشاره کرد و این اطلاعات را داد که تعداد گودهای 
رهاشده منطقه ۱۹ نسبت به سایر مناطق تهران بسیار کمتر 
است، اما یک گود خطرناک موسوم به گود تعاونی مسکن یاس 
از گذشته در این منطقه وجود داشته که در حال حاضر با کمک 
سازمان نظام مهندسی به دنبال روش هایی برای رفع خطرات آن 
هستیم. صحبت های آقای فرهادی به این معناست که سرتاسر 
شهر و مناطق شهری تهران از گودهایی با درجه بالا و متوسط و 
یا کم خطر، برخوردار هستند که این خود مورد توجه و قابل تامل 
است. او به گودهای کوره های آجرپزی منطقه هم اشاره کرد با 

اینکه خطر آن را کم دانست. 
شهردار منطقه در مورد گود خطرناک تعاونی مسکن یاس، 
توضیح داد که البته اکنون بخشی از عملیات نیلینگ در این گود 
انجام شده و نظام مهندسی مشغول بررسی است که ببیند آیا 
ادامه همین عملیات باعث رفع آسیب های این گود خواهد شد 

یا نیاز به اتخاذ تدبیر دیگری وجود دارد. 
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روی خط آرمان ملی

روز گذشته ریزش سقف تونل آب عبورکننده از مسیر بزرگراه آزادگان پساب شهری وارد زیرزمین منازل مردم شد

ورود فضولات انسانی و شهری به خانه ها در منطقه 19
   مسئولان علت حادثه را روشن کردن آتش توسط بی خانمان ها دانستند؛ کنار هم قرار گرفتن افراد بی خانمان و آن هایی که فاضلاب

 به خانه هایشان نفوذ کرده یک تراژدی شهری است که آسان از کنار آن نمی توان عبور کرد

در شرایطی که در یک سال گذشته، 
بعضی  شدن  نزدیک  بر  مبنی  خبرهایی 
گونه های حیات وحش نظیر پلنگ، گرگ و 
روباه به محل زندگی انسان ها در سطح شهر 
تهران منتشر شده است، فرهاد زندی، فرمانده 
یگان حفاظت محیط زیست استان تهران 
معتقد است این حیوانات به دلیل توسعه 
فضاهای شهری پایتخت و شهرهای اطراف 
آن، رشد آسان خواری در میان حیات وحش 
و تغذیه گونه های وحشی از پسماندهای 
رهاشده، به مناطق مسکونی نزدیک می شوند، 
اما شهروندان در صورت مشاهده حیات وحش 
باید ضمن حفظ آرامش خود، موضوع را از 
طریق شماره تلفن ۱۵۴۰ به یگان حفاظت 

محیط زیست اطلاع دهند. 
فرمانده یگان حفاظت محیط زیست استان 
تهران در توضیح بیشتر در این زمینه به ایلنا 
گفت: شهر تهران بزرگ ترین کلانشهر کشور 
است و در مجموع جمعیت استان تهران 
در حدود ۲۰ میلیون نفر برآورد می شود. 
از  زیادی  بخش  نیز  اخیر  سال های  در 
جمعیت استان در اطراف شهر تهران که 
نزدیک به مناطق حفاظت شده محیط زیست 
قرار دارند، ساکن شده اند و به نوعی برخی 
مناطق مسکونی تهران در حال تنیده شدن 
با زیستگاه های حیات وحش هستند. بر اثر 
این اتفاق یعنی توسعه فضاهای شهری در 
پایتخت و شهرهای اطراف آن، عملا مناطق 
حفاظت شده برای حیات وحش در سطح 

استان کوچک تر و آسیب پذیرتر شده اند. 
وی افزود: رشد آسان خواری در میان حیات 
وحش و وجود پسماندهای رهاشده در اطراف 
تهران باعث شده است که برخی گونه های 
حیات وحش به خصوص گونه های وحشی 

برای تامین نیاز غذایی خود به محل زندگی 
انسان ها نزدیک شوند و به همین دلیل است 
که در سال های اخیر مشاهده گونه های حیات 
وحش در مناطق مسکونی تهران به خصوص در 
میان جوامع محلی اطراف پایتخت بیشتر شده 
است. البته حضور گونه های حیات وحش در 
محل زندگی انسان ها به صورت کلی خطری 
برای شهروندان ندارد، اما اگر مردم رفتارهای 
نادرستی را انجام دهند، حضور گونه های 

وحشی می تواند برای آنها خطرناک باشد. 

    در صورت مشاهده حیات وحش از 
فیلمبرداری و رفتارهای هیجانی پرهیز 

کنید 
زندی درباره نوع رفتار صحیح شهروندان 
در صورت مواجهه با گونه های حیات وحش 
در محل زندگی خود توضیح داد: از عموم 
مردم می خواهیم در صورت مشاهده گونه های 
وحشی در مناطق مسکونی، رأسا هیچ اقدامی 
را انجام ندهند، بلکه سعی کنند محل را 
ترک کنند، به محل امن بروند و ضمن تماس 
با شماره تلفن ۱۵۴۰، موضوع را به یگان 

حفاظت محیط زیست اطلاع دهند. 
فرمانده یگان حفاظت محیط زیست استان 
تهران تاکید کرد: شهروندان در صورت 
مشاهده گونه های حیات وحش، حتما از ایجاد 
هیجان، فیلمبرداری و اقدامات خودسرانه 
پرهیز کنند تا باعث تحریک گونه های وحشی 
نشوند، چراکه در صورت تحریک حیات وحش 
با اقدامات هیجانی، امکان حمله گونه های 
درنده وجود دارد، اما اگر شهروندان با آرامش 
حتی  وحش  حیات  شوند،  دور  محل  از 

گونه های درنده به آنها حمله نخواهند کرد. 
وی ضمن درخواست از مردم برای تماس 

با یگان حفاظت محیط زیست در صورت 
مشاهده گونه های حیات وحش در مناطق 
مسکونی خاطرنشان کرد: وقتی که همکاران 
ما با حضور گونه های حیات وحش در میان 
جوامع محلی مواجه می شوند، با استفاده از 
تجهیزاتی که در اختیار دارند، گونه جانوری 
را با حداقل آسیب از محل دور می کنند یا در 
صورت لزوم، با استفاده از تورها و سلاح های 
بیهوشی، حیوانات وحشی را با کمترین صدمه، 
زنده گیری می کنند و به زیستگاه های طبیعی 

خود انتقال می دهند. 

    اگر حیوانات وحشی را تحریک 
نکنید، خطری برای شما ندارند 

زندی در همین راستا به ورود یک فرد پلنگ 
به منطقه مسکونی سرخه حصار در آبان ماه 
سال ۱۴۰۱ اشاره کرد و گفت: در حال حاضر 
جمعیت حیات وحش در مناطق چهارگانه 
محیط زیست استان تهران از شرایط خوبی 
برخوردار است و طبیعتا جمعیت گونه های 
گوشتخوار نظیر پلنگ نیز مناسب است. در 
چنین شرایطی در فصل پاییز، امکان حضور 
گوشتخواران حیات وحش در میان جوامع 
محلی بالاست و در آبان ماه سال گذشته نیز 
وقتی یک فرد پلنگ در منطقه مسکونی 
سرخه حصار مشاهده شد، با برنامه ریزی 
مناسب و با کمترین آسیب توانستیم این 
گونه را به زیستگاه طبیعی خود هدایت کنیم 
و خوشبختانه در این فرآیند هیچ آسیبی به 

شهروندان و گونه جانوری نرسید. 
وی با تاکید بر اینکه مشاهده حیات وحش 
به صورت کلی هیچ خطری برای شهروندان به 
همراه ندارد، عنوان کرد: زمانی که شهروندان 
برای تفریح یا کوهنوردی به مناطق کوهستانی 

مراجعه می کنند، در صورت مشاهده حیات 
وحش سعی کنند ضمن حفظ آرامش خود از 
گونه های وحشی دور شوند و مطمئن باشند 
اگر نسبت به فیلمبرداری، ایجاد هیجان یا 
دیگر رفتارهای تحریک آمیز اقدام نکنند، 
گونه های حیات وحش حتی درندگان هیچ 

گونه آسیبی را به آنها وارد نخواهند کرد. 

   سرشماری ۲۵ هزار راس حیات 
وحش چهارپای علفخوار در استان تهران 
فرمانده یگان حفاظت محیط زیست استان 
تهران درباره آخرین ارزیابی ها از وضعیت 
حیات وحش استان نیز توضیح داد: براساس 
تازه ترین سرشماری انجام شده از حیات 
وحش استان تهران در پاییز ۱۴۰۱، جمعیت 
گونه های چهارپای علفخوار شامل کل، بز، 
قوچ، میش و آهو در سطح استان حدود ۲۵ 
هزار راس برآورد می شود. در مجموع با توجه 
به معضلات محیط زیستی موجود در سطح 
استان تهران، خوشبختانه وضعیت حیات 
وحش استان مناسب ارزیابی می شود و حتی 
در سال های اخیر شاهد افزایش جمعیت 

حیات وحش استان بوده ایم. 
وی در پایان تصریح کرد: با توجه به اینکه 
از گذشته زیستگاه های زادآور و پویایی در 
سطح استان تهران وجود داشته است، انتظار 
داریم که در صورت تداوم حفاظت مناسب 
از مناطق چهارگانه استان شامل مناطق 
حفاظت شده ورجین و کویر و پارک های ملی 
لار، سرخه حصار و خجیر، همچنان شاهد 
افزایش جمعیت حیات وحش در سطح 
استان تهران باشیم، زیرا زیستگاه های استان 
خوشبختانه از بستر مناسبی برای افزایش 

جمعیت حیات وحش برخوردار هستند. 

فرمانده یگان حفاظت محیط زیست استان تهران درباره علت نزدیک شدن حیات وحش به مناطق مسکونی تهران توضیحاتی ارائه کرد

در صورت مشاهده حیوانات وحشی فیلمبرداری نکنید
     شهروندان در صورت مشاهده حیوانات وحشی ضمن حفظ آرامش خود، با شماره تلفن 1۵۴۰ تماس بگیرند 

 ۵0 هزار مورد خطر 
در بوستان های پایتخت

عضو شورای شهر تهران از شناسایی ۵۰ هزار 
مورد خطر در بوستان های پایتخت خبر داد. ناصر 
امانی در مورد وضعیت ایمنی بوستان های سطح 
شهر با بیان اینکه گروه های Hse شهرداری 
تهران، وضعیت ایمنی بوستان های پایتخت را 
 HSE رصد کردند، گفت: براساس گزارش واحد
)سلامت، ایمنی و محیط زیست( بیش از ۵۰ 
هزار مورد خطر در بوستان های تهران شناخته 
شده است که خدای ناکرده ممکن است به 
شهروندان آسیب برساند. وی با بیان اینکه البته 
بررسی ها نشان داده است که رفع خطر از برخی 
موارد زمان بر است؛ چراکه نیازمند مشارکت سایر 
دستگاه ها همچون اداره برق، آب و... هستند، 
اظهار کرد: علاوه بر اینکه رفع خطر بسیاری از 
موارد پرخطر در بوستان ها تنها در حوزه اختیارات 
شهرداری تهران نیست و باید سایر دستگاه ها نیز 
مشارکت کنند، به دلیل تعداد بالای موارد خطر 
در بوستان ها نیز قطعا رفع خطر زمان بر خواهد 
بود. عضو شورای شهر تهران افزود: رفع موارد 
خطرناک در دستور کار شهرداری تهران قرار 
گرفته و به نواحی و مناطق شهرداری تهران نیز 

رفع خطر از بوستان ها، ابلاغ شده است. 

۲۵ درصد از متکدیان تهران 
اتباع بیگانه هستند

مدیرعامل سازمان خدمات و مشارکت های 
اجتماعی شهرداری تهران گفت: تا پایان سال 
گذشته بالغ بر یک هزار متکدی از سطح شهر 
تهران جمع آوری شدند که ۲۵ درصد از این 
افراد از اتباع بیگانه بوده اند. احمد احمدی صدر 
با اعلام اینکه تا پایان سال گذشته نزدیک به 
هزار نفر از متکدیان جمع آوری شدند، اظهار 
کرد: این متکدیان در سال گذشته ساماندهی 
و به نهادهای مسئول و مراکز نگهداری تحویل 
داده شدند.  مدیرعامل سازمان خدمات و 
مشارکت های اجتماعی شهرداری تهران با 
بیان اینکه امسال جمع آوری متکدیان بیش 
از سال قبل دنبال خواهد شد، خاطرنشان کرد: 
بنای ما بر این است که تمام متکدیان سطح 
شهر در سال جاری جمع آوری و ساماندهی 
شوند.  احمدی صدر با اشاره به موانع ساماندهی 
متکدیان، یادآور شد: متأسفانه دروازه های تهران 
باز است و با این وضعیت اقتصادی و مشکلات 
ناشی از آن، هرچه جمع آوری متکدیان را 
دنبال کنیم باز هم وارد شهر خواهند شد و 
باید هم افزایی جدی صورت بگیرد تا مشکل 
به صورت اساسی برطرف شود. وی تأکید کرد: 
جمع آوری متکدیان توسط شهرداری به تنهایی 
جوابگو نیست. به طوری که تعدادی از متکدیان 
پس از ساماندهی به وضعیت سابق بازگشته اند 
و از سویی تعدادی افراد جدید از شهرستان ها 
وارد شده و از سوی دیگر اتباع بیگانه به این جمع 
اضافه شدند.   بر اساس گزارش سایت شهر، 
مدیرعامل سازمان خدمات و مشارکت های 
اجتماعی شهرداری تهران با بیان اینکه 
جمع آوری کامل متکدیان از سطح شهر به یک 
اقدام گروهی نیاز دارد، اعلام کرد: ۲۵ درصد از 
متکدیانی که در سال قبل جمع آوری شدند، 

اتباع بیگانه بوده اند. 

هشدار طغیان »روتاویروس« 
در تهران

رئیس بیمارستان کودکان علی اصغر)ع( 
با هشدار نسبت به آغاز اپیدمی روتاویروس 
در  آن  مراجعات  افزایش  و  درکودکان 
این بیمارستان، در عین حال از خانواده ها 
خواست تا در صورت مشاهده علائم اسهال و 
استفراغ در کودکان به پزشک مراجعه کرده 
و از خوددرمانی پرهیز کنند. فرهاد چوبدار 
درباره وضعیت فعلی ابتلا به کرونا در کودکان، 
گفت: شیوع کرونا با سویه جدید، قبل از عید 
به حداکثر رسید و در آستانه عید نوروز و اواخر 
نیمه دوم اسفند ماه روی پیک بودیم و اگر 
به همان صورت ادامه پیدا می کرد، پیک را 
گذرانده و وارد سیر نزولی بیماری می شدیم، 
اما در عین حال در همان زمان پیش بینی 
کردیم که تعطیلات عید منجر به طولانی تر 
شدن پیک شده و پیک تا پایان تعطیلات پلاتو 
می زند. زیرا مردم دستورالعمل های بهداشتی 
را به خوبی رعایت نکرده و ارتباطات اجتماعی 
بیشتر می شود که همین اتفاق هم افتاد.  وی 
افزود: به هر حال تقریبا از اواخر فروردین ماه 
۱۴۰۲، سیر نزولی ابتلا به کرونا آغاز شد و در 
حال حاضر تعداد بیمارانی که با کرونا مراجعه 
می کنند، کمتر است و طبیعتا تعداد بستری 
و عوارض هم کمتر شده است. بخشی از این 
سیر نزولی هم به دلیل پایان زمستان است. 
البته اگرچه کرونا همچنان با ما خواهد بود و 
جهش های ژنتیکی آن منجر به بروز سویه های 
جدید کرونا می شود، اما با تعطیلی مدارس، 
مراکز آموزشی و دانشگاه ها انتظار داریم که این 
میزان شیوع باز هم کاهش پیدا کند.  چوبدار در 
ادامه صحبت هایش نسبت به آغاز یک اپیدمی 
ویروسی در بین کودکان هشدار داد و گفت: 
بیمارستان علی اصغر به عنوان بیمارستانی 
پیشرو در طب اطفال، همواره وظیفه اجتماعی 
خودش می داند که علاوه بر پرداختن به کار 
درمان و آموزش، اقدامات پژوهشی را نیز با 
هزینه خود بیمارستان انجام دهد. چندی 
پیش در شورای بیمارستان حدس زدیم که با 
یک اپیدمی اسهال و استفراغ از طریق ویروسی 

به نام روتاویروس مواجهیم. 


